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Dotyczy: Planowanej budowy ośrodków dla migrantów/cudzoziemców w województwie lubelskim

W obliczu toczącej się dyskusji w sprawie dyslokacji migrantów na terenie Rzeczypospolitej 
Polskiej w ramach zatwierdzonego w maju 2024 r. przez Radę Unii Europejskiej paktu migracji i 
azylu zwracam się do Pana Wojewody z prośbą o przedstawienie szczegółowych informacji 
dotyczących planowanej budowy ośrodków dla migrantów na terenie województwa lubelskiego. 
Zgodnie z postanowieniami mają oni przybyć do Polski w ramach zatwierdzonego przez rząd polski 
ww. dokumentu. Wedle informacji przekazywanych przez media mieszkańcom naszego 
województwa planuje się utworzenie ww. ośrodków w Białej Podlaskiej, Chełmie i Zamościu.

W związku z dużym zainteresowaniem, zaniepokojeniem mieszkańców regionu, jako poseł 
popierający społeczny sprzeciw dla decyzji o przyjęciu do naszego kraju, także na teren 
województwa lubelskiego migrantów, proszę o udzielenie odpowiedzi na poniższe pytania:

1. Czy na terenie województwa lubelskiego powstał, powstaje lub planowane jest powstanie 
ośrodków dla uchodźców (zwanych również Centrami Integracji Cudzoziemców)? Jeśli tak, to 
proszę o podanie ich dokładnej ilości i miejsc lokalizacji.

2. Jakie kryteria decydowały o wyborze tych lokalizacji?
3. W jakim terminie planowana jest budowa ośrodków i kiedy migranci będą mogli w nich 

zamieszkać?
4. Ilu migrantów planuje przyjąć województwo lubelskie w ramach realizacji paktu migracyjnego? 
5. Jaka będzie planowana liczba miejsc dla migrantów w poszczególnych ośrodkach? Proszę 

o dane liczbowe dla poszczególnych ośrodków z wyszczególnieniem liczby przyjęć dla kobiet, 
mężczyzn oraz dzieci.

6. Dla jakich grup migrantów będą przeznaczone te miejsca? Czy tylko dla obywateli Ukrainy 
i Białorusi czy też migrantów z innych krajów? Jeśli tak, to z jakich regionów świata?

7. Proszę o informację jaki będzie klucz lokowania migrantów w poszczególnych ośrodkach? Jakie 
będą procedury weryfikacji tożsamości i statusu prawnego migrantów?

8. Na jakim etapie są obecnie prace związane z ich budową lub adaptacją istniejących obiektów?
9. Jaka pomoc/wsparcie będzie świadczona w Centrach Integracji Cudzoziemców (np. pomoc 

prawna, kursy językowe, wsparcie zawodowe, zakwaterowanie)?
10. Jakie warunki bytowe będą zapewnione migrantom. Jakie zaplecze socjalne, edukacyjne i 

medyczne będzie dostępne dla mieszkańców ośrodków?
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11. Kto będzie odpowiedzialny za budowę ośrodków - administracja publiczna, firmy prywatne czy 
organizacje pozarządowe?

12. Jak finansowana będzie budowa ośrodków? Z jakich dokładnie źródeł będą pochodziły środki 
na ten cel? Czy będą to środki budżetu państwa, fundusze unijne, czy wkład własny 
samorządów?

13. Jaki jest przewidywany koszt realizacji tych inwestycji? Każdej z osobna oraz wszystkich 
łącznie.

14. Jakie będą koszty utrzymania tych ośrodków w ciągu roku ich działalności? Proszę o wykazanie 
kwot wydatków dla poszczególnych ośrodków w skali roku.

15. Z jakich źródeł będą pochodziły środki na utrzymanie ośrodków (budżet państwa, fundusze 
unijne itp.)?

16. Czy samorządy lokalne, także samorząd województwa lubelskiego będą zobligowane do 
pokrywania kosztów budowy lub utrzymania tych ośrodków? Jeśli tak, to w jakim zakresie i na 
jakiej podstawie prawnej?

17. Jaki procent finansowania pochodzi z Funduszu Azylu, Migracji i Integracji (FAMI) lub innych 
funduszy unijnych?

18. W związku z licznymi protestami oraz uchwałami samorządów sprzeciwiającymi się budowie 
tych ośrodków, czy takie uchwały mają jakąkolwiek moc prawną, aby zatrzymać ich powstanie?

19. Czy samorządy lokalne mają jakiekolwiek narzędzia prawne, aby sprzeciwić się budowie takich 
obiektów na swoim terenie?

20. Jakie działania będą podejmowane w celu zapewnienia bezpieczeństwa i porządku publicznego 
w rejonach, gdzie powstaną ośrodki?

21. Czy w budżecie województwa przewidziano dodatkowe środki na utrzymanie tych centrów po 
ich uruchomieniu (np. dodatkowe patrole policji, wsparcie dla szkół i placówek zdrowia)?

22. Czy przewiduje się z ww. tytułu dodatkowe obciążenia finansowe dla samorządów lokalnych?
23. Czy istnieją długoterminowe plany dotyczące pobytu tych osób w Polsce, w tym możliwości ich 

osiedlenia się na stałe?

Biorąc pod uwagę istotne znaczenie tego problemu dla mieszkańców województwa lubelskiego, 
zwracam się z prośbą o przekazanie mi szczegółowych odpowiedzi na zadane wyżej pytania 
w możliwie najkrótszym terminie.

Proszę również o wskazanie danych osoby lub rządowej jednostki organizacyjnej, z którą można 
się kontaktować w sprawie innych, pojawiających się pytań.
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